
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України з питань правової політики 

16 вересня 2024 року 

Веде засідання голова комітету МАСЛОВ Д.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, повідомляю, що проект порядку денного було розіслано 

завчасно. Отже пропоную перейти до  прийняття порядку денного за основу. 

Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Божик. 

 

БОЖИК В.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк. 

 

ВАСЮК О.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ватрас. 

 

ВАТРАС В.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Власенко. 

Гунько. 

Демченко. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. 

Князевич. 



Макаров. 

Маслов – за.  

Німченко. 

Новіков. 

Павліш. 

 

ПАВЛІШ П.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пузанов. 

Соболєв. 

 

СОБОЛЄВ С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стефанчук. 

 

СТЕФАНЧУК М.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Фріс. 

 

ФРІС І.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я наскільки бачу… 

 

КАЛАУР І.Р. Калаур – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур – за. Дякую.  

І для стенограми, також для протоколу: Калаур у нас присутній на засіданні – 

заступник голови комітету.  

12 членів – за. Проти – нуль, Утримались – нуль. Отже, рішення прийнято. Дякую, 

колеги.  

Тоді чи є пропозиції? Якщо не буде пропозицій, перейдемо до прийняття в цілому. 

Немає пропозицій. Отже, переходимо до прийняття в цілому порядку денного. 

Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Божик. 

 

БОЖИК В.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк. 

 

ВАСЮК О.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ватрас. 

 

ВАТРАС В.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Власенко. 

Гунько. 

Демченко. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. 

 

КАЛАУР І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Князевич. 

Макаров. 

Маслов – за.  

Німченко. 

Новіков. 

Павліш. 

 

ПАВЛІШ П.В. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пузанов. 

Соболєв. 

 

СОБОЛЄВ С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стефанчук. 

 

СТЕФАНЧУК М.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Фріс. 

 

ФРІС І.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Отже, 12 членів комітету – за. Проти – нуль, Утримались – нуль. 

Отже, рішення прийнято. Дякую. Колеги… 

 

КОЛІСНИК І.В. Пане голово, для стенограми повторіть, будь ласка, ви не назвали 

прізвища Івана Романовича, ви просто сказали, заступник і все, що він присутній. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Він присутній на засіданні комітету заступник голови комітету 

Калаур Іван Романович. 

 

КАЛАУР І.Р. Я дійсно присутній. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да-да, уже двічі підтвердили цю обставину. 

Так, давайте переходимо тоді до порядку денного. Перше питання у нас питання 

призначення суддів Конституційного Суду України. Ви пам'ятаєте, ми по одному з 

кандидатів відкладали питання, давайте я надам слово представнику секретаріату, хто 

відповідальний, чи за цей час, ми знаємо, але повідомте, чи надходили якісь додаткові 

документи по цьому питанню. 

 

КОРНІЄНКО-ЗЄНКОВА Н.М. Добрий день. Мабуть, я доповідаю, да? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так-так. 



 

КОРНІЄНКО-ЗЄНКОВА Н.М. Так, за цей час надійшли додаткові документи, вони, 

в принципі, в проекті рішення є. Саме клопотання до Апарату, копія диплома 

Національної юридичної академії імені Ярослава Мудрого та додатку до цього диплома. 

Далі відповідно копія листів переписки звернення кандидата до Міністерства освіти і 

науки України, відповідно відповіді. Далі звернення до державного підприємства 

"Інформаційно-іміджевий центр" Міністерства освіти і копія листа від цього центру щодо 

довідки, виданої Міністерством освіти і науки України від 17 серпня 2004 року. А ця 

довідка надійшла 3 вересня 2024 року. 

Тобто ті документи, які були затребувані, не затребувана, а комітетом зазначені як 

ті, що треба додати, вони додані. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Так, сам особисто кандидат, бажаєте щось сказати, додати? Тільки максимально 

стисло. 

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Доброго дня. Ні. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Колеги, чи є необхідність?... 

 

ДИРДІН М.Є. У мене є питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, прошу, Максим Євгенович. 

 

ДИРДІН М.Є. Доброго дня всім. У мене питання до Романа Зіновійовича. Скажіть, 

будь ласка, а ви ще кудись подавалися по конкурсу на посаду судді КСУ? 

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Подався в Мін'юст тепер по квоті Президента. 

 

ДИРДІН М.Є. По квоті Президента ви подавались. А якого числа, ви не можете 

нагадати. 

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Десь тиждень тому. 

 

ДИРДІН М.Є. А чому ви рішили ще піти по конкурсу, по квоті? 



 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. А ще ж тут недопущений був, я ж не розумів, який 

результат буде прийнятий комітетом. 

 

ДИРДІН М.Є. Добре, тоді дякую. 

У мене ще одне запитання. Я просто читав інформацію по кандидатах і хотів би 

повернутися до вашого мотивувального листа. Одне питання. Ви у своєму 

мотивувальному листі зазначаєте наступне, я зараз його цитую: "На сьогодні ефективно і 

реально не реалізується принцип поділу державної влади на законодавчу, виконавчу та 

судову (стаття 6 Конституції України) (в дужках) допущено дисбаланс та концентрація 

повноти державної влади однієї з гілок влади". Можете сказати більш детально, що ви тут 

мали на увазі, у якої влади найбільше влади чи концентрація влади? Тому що з вашого 

мотивувального листа, це просто загальна фраза, але незрозуміла суть.  

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Це є загальна фраза, це є загальна фраза, просто 

Конституційний Суд зараз не працює, судова гілка влади також зараз дуже важко працює, 

тому я використав цю загальну фразу.  

 

ДИРДІН М.Є. Ні, ні, ні, ви тут пишете про концентрацію повноти державної влади 

в одній із гілок влади. На ваш погляд, це в кого більше влади і концентрація влади: 

судова, виконавча чи законодавча? 

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Я зараз не надам вам цю відповідь, не пам'ятаю самого 

мотиваційного листа, який я писав, але загальна фраза. Якщо можемо цим обмежитися, 

буду вдячний. 

 

ДИРДІН М.Є. Добре. Я просто скорочу. Це я роздрукував з офіційного сайту 

Верховної Ради ваш мотивувальний лист від кандидата за квотою Верховної Ради, так 

само воно ідентично і за квотою від Президента України. Добре. 

Ще тоді наступне питання і я завершую. Я ще зацитую з вашого мотивувального 

листа абзац: "Конституційний Суд України був і залишається ключовим та найбільш 

авторитетним гарантом конституційного ладу та верховенства Конституції України, 

фактично єдиним важелем збалансування системи державної влади, тому, на мою думку, 

наразі надважливо забезпечення неупередженості та об'єктивності діяльності цього органу 

конституційної юрисдикції, посилити його потенціал і вплив… (Нерозбірливо) вплив". Ви 



говорите в тому абзаці, ви говорите про те, що це концентрація в певних якихось гілок 

влади, можемо тут допускати вже, це законодавча, судова або виконавча, а тут ви 

говорите про те, щоби підвищити вплив Конституційного Суду України.   

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Я вважаю, що Конституційний Суд дуже пасивно 

відноситься до більшості своїх рішень, тобто приймається дуже мало і дуже довго. В даній 

ситуації, тому я так і виразився. Тобто рішення лежать по 4 роки,  втрачають свою 

актуальність і процес життя біжить. Тобто він  повинен більш ефективно реагувати на 

запити і давати оцінку.  

 

ДИРДІН М.Є. І тоді завершальне питання. Я процитував з вашого мотивувального 

листа перше речення, що Конституційний Суд України був і залишається ключовим та 

найбільш авторитетним гарантом конституційного ладу  та верховенства Конституції 

України.   

Скажіть мені, будь ласка, от за весь час історії існування Конституційного Суду 

України на вашу думку були певні рішення КСУ, які можна ставити під сумнів їхню 

юридичну бездоганність? 

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Ні, я таких не знаю. 

 

ДИРДІН М.Є. Ви таки не знаєте рішень? Добре. Дякую.  

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Колеги, отже, якщо немає більше питань можемо 

переходити до голосування за запропонований проект рішення, немає заперечень? 

Тоді переходимо до голосування за запропонований проект рішення, власне, 

визнаються такими, що відповідають вимогам Закону "Про Конституційний Суд України" 

та Конституції і вирішено передати документи до Дорадчої групи експертів ... (Не чути), 

як ми по іншим  робили.  

Отже, прошу тоді голосувати.  

Бабій.  

 

БАБІЙ Р.В. За.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ.  Божик. 

 

БОЖИК В.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Васюк. 

 

ВАСЮК О.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ватрас.  

 

ВАТРАС В.А. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Власенко.  

Гунько.  

Демченко.  

 

ДЕМЧЕНКО С.О.  За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. Утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. Калаур! 

Князевич.  

Макаров. 

Маслов – за.  

Німченко.  

Новіков.  

Павліш.  

 

ПАВЛІШ П.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Пузанов.  

Соболєв.  

 



СОБОЛЄВ С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Стефанчук.  

 

СТЕФАНЧУК М.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Фріс.  

 

ФРІС І.П. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Рахуємо.  

10 – за. 1 – утримався. Проти – нуль. Уже рішення прийнято.    

Вітаю кандидата. Успіхів вам як і всім бажаємо в проходженні наступного етапу 

Дорадчої групи експертів. Я думаю, там буде дещо складніше. Якщо успішно пройдете, то 

потім ще раз прийдеться проходити комітет і там буде ще складніше. 

 

ГОЛОБУТОВСЬКИЙ Р.З. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тоді, колеги, переходимо до наступного нашого питання порядку 

денного – виїзне засідання комітету на  3 жовтня 2024 року в місті Дніпро. Колеги, чи є 

необхідність обговорювати, чи можемо перейти одразу до голосування?  Якщо немає 

необхідності обговорювати, тоді пропоную перейти відразу до голосування, це така 

вимога, якщо виїзне засідання, ми маємо прийняти рішення. 

Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Божик. 

 

БОЖИК В.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк. 

 

ВАСЮК О.О. За. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Ватрас. 

 

ВАТРАС В.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Власенко. 

Гунько. 

Демченко. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. 

Князевич. 

Макаров. 

Маслов – за. 

Німченко.  

Новіков. 

Павліш. 

 

ПАВЛІШ П.В. За – Павліш. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пузанов. 

Соболєв. 

 

СОБОЛЄВ С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стефанчук. 

 

СТЕФАНЧУК М.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Фріс. 

 



ФРІС І.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Рахуємо. 11 членів комітету – за, проти – нуль, утримались – 

нуль. Рішення прийнято. Дякую, колеги. 

Наступне питання порядку денного – пропозиції комітету до персонального складу 

робочих переговорних груп, пов'язаних  з Постановою Кабінету Міністрів України про 

"Деякі питання забезпечення переговорного процесу про вступ України до Європейського 

Союзу".  

Колеги, чи є необхідність обговорювати дане питання? Дивіться, там в проекті 

рішення, як ви можете бачити, не зазначені, власне, якісь конкретні прізвища членів 

комітету. Пропонується це вирішити на засіданні комітету. 

Колеги, чи є пропозиція з цього приводу хто..? Да, Демченко прошу. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Я прошу себе включити і відповідні робочі групи. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. В обидві, правильно?  

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я знаю, що ще Сергій Володимирович Власенко... Він зараз, 

здається, знаходиться у відрядженні. Наскільки я пам'ятаю, він просив також його 

кандидатуру розглянути до складу. Колеги, дивіться, щоб ви правильно, ну, щоб ми всі 

правильно розуміли. Тобто це від нас пропозиції. Ми надаємо відповідні пропозиції, але 

кого і як включать, ну це буде вирішуватись, я так розумію, що… 

 

_______________. Денис Вячеславович, і мене тоді включіть, будь ласка.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, і того у нас получається, Демченко, домовились.  

 

_______________. Денис Вячеславович, і мене включіть.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секретаріат записуйте, Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. Дирдін. Ні, ні, мені тільки до групи з питань (Не чути) … влади та  

основоположних прав.  



 

_______________. Денис Вячеславович, у нас зараз на другому читанні Закон "Про 

нотаріат", і він якраз іде у нас в сфері європейської інтеграції. Ну, якщо там буде питання 

розглядатися реформування нотаріату,  мене якраз в ту групу 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Хто ще? Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. Я пропоную, свою кандидатуру до складу групи, що стосується судової 

влади.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це розділ 23. 

 

БАБІЙ Р.В. Так. (Не чути) … 

 

_______________. У нас є одне питання. Дивіться, в Єврокомісії є реформування 

юридичної освіти. Може нам є сенс делегувати від нашого комітету в освітню, по 

освітньому напрямку, чи немає? 

 

_______________. Там запит від Корнієнка безпосередньо тільки на ці дві групи. 

Там відповідно до запиту, я так розумію, ми відповідне рішення  приймаємо.  

 

_______________. Тобто в запиті керівництва Верховної Ради лише ці дві групи, 

да?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, колеги, дивіться, там прийшов запит, я так розумію, від 

Кабміну на керівництво Верховної Ради. Керівництво Верховної Ради відповідно 

направило на наш, на наші профільні комітети по конкретному розділу. От у нас 23, 24.  

 

_______________. Все. Окей. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тому ми даємо ці пропозиції. Я ж відразу пояснив, там, от я 

думаю, що буде включено, ну, м'яко кажучи, небагато людей до складу робочої групи. 

Але пропозиції ми всі, ну, я вважаю, всі, хто виявив бажання, ми від комітету можемо 

подати, ну, рекомендувати і відповідних представників. Я думаю, що це теж робоче 



питання, там де юридична освіта, а направити там своїх представників і так далі. Ми зараз 

виконуємо лише те, що звернувся керівництво Верховної Ради до нас. 

Так, секретараіт, ви зафіксували всі пропозиції? Я просто запропоную їх одним 

голосуванням проголосувати і все. Ну власне я тоді тільки себе от пропоную також 

включити в рекомендацію по обох цих розділах. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Підтримується. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Всі висловилися, хто бажав?    

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Пане Денисе, я хотів єдине зазначити, що відповідно до рішень 

уряду, якими утворена перша робоча група, а потім підробочі групи, то відповідним 

рішенням не обмежена кількість представників. Тому я думаю,  що буде досить доречним 

всіх бажаючих включити до… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так ж я про це і сказав. Я ж про це і сказав, що ми… 

 

_______________. Пане голово, я би просив мене також долучити до двох робочих 

груп. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми будемо рекомендувати, ну моя пропозиція рекомендувати 

всіх, хто сьогодні на комітеті висловив бажання. Я вважаю, що всі у нас достойні члени 

комітету, всі долучені і тій чи іншій формі до цих процесів. 

 

_______________. Пане голово, не знаю, чи мене чути, бо трошки поганий зв'язок. 

Я просив теж долучити мене до двох робочих груп.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, вас теж до двох робочих  груп, да.   

 

_______________. Так-так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секретаріат, зафіксували всіх, хто. 

 



КОЛІСНИК І.В. Я хочу уточнити. Значить: Демченко 23 і 24 робоча група, Маслов 

–  23 і 24, Стефанчук – 23 і 24, Дирдін –  23 група, Фріс –  24 група, Бабій – 23 група, 

Власенко і Павліш… 

 

БОЖИК В.І. І я це просив також, Божик, 23 і 24. 

 

КОЛІСНИК І.В. І Власенко, Павліш 23, чи… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, Власенко просив 23, 24. 

Павліш Павло Васильович!  

Ну немає його десь на зв'язку, давайте теж пропозицію до 23 і 24. 

 

КАЛАУР І.Р. Денис Вячеславович, можна, ще я внесу свою кандидатуру на 24? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Так, звичайно. 24 тільки? 

 

КАЛАУР І.Р. 23 і 24. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  23 і 24. 

Все, Ігор, зафіксували? 

Колеги, пропоную все це проголосувати, проект рішення з урахуванням пропозицій 

всіх народних депутатів, які тільки що були внесені. Немає заперечень? Тоді переходимо 

до голосування за запропонований проект рішення, з урахуванням врахування пропозицій 

всіх народних депутатів, які тільки що були озвучені. 

Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Божик. 

 

БОЖИК В.І.  За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк. 

 

ВАСЮК О.О. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ватрас. 

 

ВАТРАС В.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Власенко. 

Гунько. 

Демченко. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. 

 

КАЛАУР І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур – за.  

Князевич. 

Макаров. 

Маслов – за.  

Німченко. 

Новіков. 

Павліш. 

 

ПАВЛІШ П.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пузанов. 

Соболєв. 

 

СОБОЛЄВ С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стефанчук. 



Стефанчук Микола Олексійович. 

 

СТЕФАНЧУК М.О. Стефанчук - За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Фріс. 

 

ФРІС І.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І Стефанчук – за. Прийнято. 

Отже рахуємо. 12 членів комітету – за. Проти – нуль. Утримались – нуль. Отже, 

рішення прийнято. 

Так, переходимо до наступного питання нашого порядку денного – це пропозиції 

комітету стосовно представників, які візьмуть участь у двосторонній зустрічі України та 

Європи щодо  здійснення офіційного скринінгу відповідності законодавства України прав 

ЄС …(Не чути) 23 –  судова влада, ну тут навіть я, чесно кажучи, особливо сенсу, ми якби 

можемо його звичайно, щоб розглянути це питання. Але 17-го, 19-го, ми з вами знаємо, 

що у нас і навряд чи хтось завтра зможе бути у Брюсселі.  

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Я зможу бути присутній.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, для того, щоб бути присутнім, треба, щоб включили в склад 

офіційної делегації. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Прошу включити.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, це не ми включаємо. У нас, на жаль, склад офіційної 

делегації… 

 

_______________. Сергію, щоб бути присутнім, треба бути в Брюсселі, а в 

Брюссель нас ніхто не пустить. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, давайте так. Пропозиції… 

 

_______________. Пане головуючий, а там було написано, змішана форма.  

Змішана форма. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стоп-стоп. 

Колеги, зараз дві хвилини. Це у нас так само секретаріат по листу керівництва 

Верховної Ради? Чи …(Не чути)  

 

КОЛІСНИК І.В. Так це доручення Першого заступника Голови Верховної Ради 

визначитись з представниками в режимі відеоконференції.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. В режимі відеоконференції тільки по 23 розділу.  

Колеги, давайте пропозиції тоді. Ігор Колісник,будь ласка, записуйте всі 

пропозиції. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. Я за себе сказав. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Демченко. Так, хто ще?  

 

_______________. Хто на піщаний кар'єр? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, давайте, хто ще? 

 

СТЕФАНЧУК М.О. Пане голово, може, як зазвичай? Євроінтегратори – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто, Микола Олексійович, ви себе, зрозуміло. Хто ще, колеги, 

просять? 

 

ДИРДІН М.Є. Маслова включити.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кого? 

 

ДИРДІН М.Є. Голову комітету Маслова.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Максим Євгенович. Добре. Дякую. Підтримую. Максим 

Євгенович, а ви? 

 

ДИРДІН М.Є. А яка година? Треба бути відповідальним, якщо це буде накладка. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Весь день. Там весь день будуть іти перемовини, так що… 

 

ДИРДІН М.Є. Включайте тоді. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Максим Євгенович Дирдін. Добре. Колеги, хто ще? Ніхто? 

Добре, тоді пропоную перейти до голосування за запропонований проект рішення з 

урахуванням пропозицій народних депутатів. 

Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Божик.  

 

БОЖИК В.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк. Васюк! 

Ватрас. 

 

ВАТРАС В.А. За. 

 

ВАСЮК О.О. Васюк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк – за. 

Власенко. 

Гунько. 

Демченко. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дирдін. 

 

ДИРДІН М.Є. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. 



 

КАЛАУР І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Князевич.  

Макаров. 

Маслов – за. 

Німченко.  

Новіков. 

 

НОВІКОВ М.М. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павліш. 

Для стенограми, також присутній член комітету Новіков Михайло Миколайович. 

Павліш. 

Пузанов. 

Соболєв. 

 

СОБОЛЄВ С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стефанчук. 

 

СТЕФАНЧУК М.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Фріс. 

 

ФРІС І.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Отже, рахуємо. 12 членів комітету – за, проти – нуль, утримались 

– нуль. Отже, рішення прийнято. Дякую, колеги.  

Так, останнє питання те, яке є, внесення змін до персонального складу робочих 

груп, утворених у комітеті. Пане Ігоре, вам слово, які там пропозиції? 

 

КОЛІСНИК І.В. До комітету надійшли пропозиції від агентства з питань 

запобігання корупції, від товариства з обмеженою відповідальністю Lobby Club, від 

Асоціації виробників тютюнових виробів "Укртютюн", а також від громадської спілки 



"Розумні електромережі України" щодо включення їх представників до складу робочої 

групи щодо лобіювання. І відповідно проект рішення вам розісланий і розміщений в 

електронному комітеті. І додатково під стенограму, надійшло звернення заступника 

Секретаря Ради нацбезпеки і оборони з приводу того, щоб включити до складу робочої 

групи по законопроекту 9069 державного експерта служби з питань державної та 

громадської безпеки Апарату Ради нацбезпеки і оборони Бабенка і виключити зі складу 

цієї робочої групи Бударіна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так. Я як керівник робочої групи по лобізму не заперечую щодо 

включення цих, хто там залучені. Я не знаю, здається, 9069 – це Ігор Павлович, ви 

керівник робочої групи. 

 

КОЛІСНИК І.В. Так. 

 

ФРІС І.П. Да, абсолютно не заперечую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Так, Максим, тоді однією пропозицією, як завжди, 

одним рішенням по всіх проголосуємо. Максим Євгенович, потім Роман Вячеславович. 

 

ДИРДІН М.Є. Да. Просто одне таке питання, от два питання, точніше, по цьому 

питанню. Перше: є лист від Голови НАЗК про включення, але я знаю, там був 

представник від НАЗК. Чи є лист про її виключення? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кого ви маєте на увазі? 

 

ДИРДІН М.Є. А там був представник, я прізвища не пам'ятаю. Там не було нікого з 

представників НАЗК в цій робочій групі. Це перше питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А ми виключали ж до цього рішення. 

 

ДИРДІН М.Є. А, виключали… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Там, здається, була Анастасія… 

 

ДИРДІН М.Є. Да, Анастасія, да.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А ми, здається, виключали, я, чесно, вже не пам'ятаю. Але коли 

пішли з НАЗК, то ми виключали. 

 

ДИРДІН М.Є. Дійсно, все тоді. 

І друге питання. Я от бачу пункт 3, там, мабуть, великі лобісти по тютюну. Бо бачу 

аж – раз, два, три, чотири, п'ять, шість, сім, вісім, дев'ять, десять – одинадцять осіб аж 

пропонують включити представників по лобізму, з одного листа. Аж одинадцять людей по 

лобізму в контексті сфери діяльності тютюн. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, мені здається, світовий досвід говорить про те, що ця галузь 

досить активно лобіює свої якісь інтереси в різних країнах світу. Тому ми, цілком логічно, 

що зацікавлені у встановленні і законодавчих механізмів, тому от… 

 

ДИРДІН М.Є. Тут є просто пропозиція, якщо були там троє осіб, саме 

представники від самої асоціації "Укртютюн". Там є генеральний директор, є фахівець і є 

юрист. А не з кожного представника по фірмі, яка виробляє тютюн.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чесно кажучи, я вам скажу відверто, там кожен у свою робочу 

групу, який керує по своєму веде, у кожного там різні підходи, ви ж знаєте. Хтось багато 

включає, хтось менше включає і так далі. Але, як у мене показує досвід роботи  в цій же 

групі по лобізму, включено дуже багато людей, а реально представляють якісь пропозиції, 

тим більше викладені не просто у вигляді ідей словесних, а ще і на папері. Чесно кажучи, 

дуже мала кількість  людей тому...  

Оскільки цей ринок тільки формується в Україні, то я особисто не заперечую, хай 

включаються, ми, якщо потрібно будемо потім виключати. Але зараз для того, щоб 

зрозуміти, а хто взагалі готовий працювати, а хто ні, я не заперечую, як керівник робочої 

групи щодо включення всіх цих осіб, які назвались. Тим більше, наскільки я знаю там з 

зустрічей, розмов, досить потужні там компанії, які в Україні і не тільки в Україні вони 

навпаки готові бути серед перших хто зареєструється в реєстрі, вони зацікавлені в тому, 

що це був реальний якийсь ринок, чи реальна галузь, яка буде мати свої правила, а не 

хаотично. Так що я, як керівник робочої групи не заперечую, так що я би просив все ж 

таки всіх включити, а там ми розберемося.  

Роман Вячеславович.  

 



БАБІЙ Р.В. У мене теж питання щодо кандидатур по лобізму. Там у нас є бачу 

товариство з обмеженою відповідальністю пропонує своїх представників Lobby Club . 

Тоді до Ігоря Васильовича питання, чимось обґрунтовується, чи це просто лист просимо 

включити? Просто мені незрозуміло, як працює, яку практику ми обираємо, як у нас це 

буде працювати. Будь-яка товка, суб'єкт підприємницької діяльності може включити, чи, 

яким чином, як вони  пов'язані з цим, крім назви і  то я не впевнений, що цей Lobby Club, 

без образ, з усією повагою це точно з лобізмом  пов'язано чи з чимось іншим?  

 

КОЛІСНИК І.В. Надійшло звернення від цієї організації. 

 

БАБІЙ Р.В. Вони ніяк не обґрунтовують, просто написали ТОВ Lobby Club  

просимо включити, да? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, саме так. Єдине що я про  Lobby Club  можу сказати, що 

нещодавно, здається, вони проводили захід тут в Києві, який присвячений питанням 

лобізму був. І, здається, там були присутні наші колеги народні депутати на цьому заході, 

приходило запрошення, здається, і на мене, я не пам'ятаю. Я не приймав участі в цьому 

заході, але, здається, там були і наші колеги народні депутати. 

 

БАБІЙ Р.В.  Зрозумів. Просто мені про це невідомо, тому я хотів мати зв'язок... 

 

_______________. Роман Вячеславович, справа в тому, що у нас лобістів ще немає, 

тут не можуть бути професійних зараз, бо їх по суті не існує, ми тільки закон прийняли і 

він ще не запрацював на повну, реєстру немає. 

 

БАБІЙ Р.В. Дивіться, формально так, я погоджуюся, що у нас немає лобістів, але є 

люди, в яких є якийсь бекграунд... 

 

_______________. Є ті, у кого є бажання бути лобістами.  

 

БАБІЙ Р.В. Тоді немає заперечень. Я хотів для себе зрозуміти, наскільки ТОВ  

Lobby Club  пов'язано з цією... 

 

_______________. Назва пов'язана.  

 



БАБІЙ Р.В. В тому-то і справа, я по назві не орієнтуюся, мені назва нічого... Для 

мене Lobby –  це в готелі є Lobby. Я не знаю, можливо, це з готельним бізнесом пов'язано. 

Тільки колеги підтвердили, що це вони фахівці серйозні і мають бажання, і займаються, то 

немає заперечень. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Роман Вячеславович, наскільки фахівці, ми можемо дізнаватись 

тільки в процесі. Як ви знаєте, дуже багато людей записуються в робочі групи, а по факту 

працюють дуже мало.  

 

БАБІЙ Р.В. Знаю. Денис Вячеславович, тут м'яч на вашому боці, ви керівник. Я для 

себе деякі моменти уточнив. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я не заперечую включити їх. Так що давайте з тим підходом, 

якщо керівник робочої групи не заперечує, щоб до цього теж дослухалися. А потім, якщо 

потрібно, будемо виключати. Можливо, це правильно, бо ми дуже часто купу людей 

набиваємо в групи, а вони там десь це висвітлюють, публічно оголошують, що я член 

робочої групи, а по факту внеску особливого немає. Тому, можливо, да, я з цим 

погоджуюся, що робочі групи  інколи дуже великі, а мало хто працює. Можливо аудит 

потрібно, але це, звичайно, питання керівника робочої групи все ж таки, погоджуюсь. Ми 

подивимося і по лобізму, можливо дійсно потрібно було би виключити. 

Так, колеги, ще є необхідність обговорювати, чи можемо проголосувати вже 

запропоновані зміни? Тоді переходимо до голосування за власне запропоновані зміни до 

складу робочих груп. 

Бабій. 

 

БАБІЙ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Божик. 

 

БОЖИК В.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Васюк. Васюк! 

Ватрас. 

 

ВАТРАС В.А. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Власенко. 

Гунько. 

Демченко. 

 

ДЕМЧЕНКО С.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дирдін. 

 

ДИРДІН  М.Є. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Калаур. Калаур!         

Князевич. 

Макаров. 

Маслов – за. 

Німченко. 

Новіков. 

 

НОВІКОВ М.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павліш. 

 

ПАВЛІШ П.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пузанов. 

 

ПУЗАНОВ О.Г. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

І для стенограми, також до нас  долучився член комітету Пузанов Олександр 

Геннадійович. 

 

НІМЧЕНКО В.І. Німченко теж долучився.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. І Німченко долучився. Перший заступник голови комітету  

Німченко Василь Іванович теж долучився.  

 

НІМЧЕНКО В.І. Я – за проголосував.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да-да, я почув, дякую. 

Соболєв. 

Стефанчук. 

Фріс. 

 

ФРІС І.П. За.  

 

СТЕФАНЧУК М.О. Стефанчук – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  І Стефанчук – за. От бачите, а я хотів сказати дякую, що 

долучилися у нас ще представники, ми вже завершуємо, але що члени комітету 

долучилися і в нас зберігся кворум. 

 

СТЕФАНЧУК М.О. Я на місці, просто інтернет не дуже. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, рахуємо. 

12 членів комітету – за, проти – нуль, утримались – нуль, отже рішення прийнято. 

Дякую, колеги.  

Ми вичерпали порядок денний, у нас стоїть пункт "Різне. Чи є необхідність щось в 

"Різному"?. 

 

ПАВЛІШ П.В.  Є, Денис Вячеславович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Прошу, Павло Васильович. 

 

ПАВЛІШ П.В. Прошу привітати нашого колегу Василя Івановича Німченка з 

минулим днем народження.  

Василь Іванович, міцного здоров'я, успіху і перемоги! 

 

НІМЧЕНКО В.І. Спасибі, колеги. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Приєднуємося. 

 

НІМЧЕНКО В.І.  Ми  КПП – Комітет правової політики. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Да-да, КПП. 

 

_______________. Вітання, Василь Іванович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Да, ще раз вітаємо вас з днем народження, Василь Іванович! 

 

НІМЧЕНКО В.І. Спасибі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все, колеги, дякую, що сьогодні долучилися до роботи комітету. 

Всім бажаю безпечного дня і перемоги всій  нашій країні. Дякую. Всім до побачення.  

 

 


